
       ADVOKATSKOJ KOMORI VOJVODINE 

       OGRANKU ADVOKATA NOVI SAD 

 

 

Komisija za odbrane po službenoj dužnosti  Ogranka advokata Novi Sad, dana 03.11.2017. godine, 

Predesedniku Ogranka advokata Novi Sad,  

 

podnosi 

I Z V E Š T A J  

 

sa sednice UO AKS održane 30.10.2017. godine 

(tačka 6 dnevnog reda - call centar za branioce po službenoj dužnosti) 

 

Dana 30.10.2017. godine u vremenu od 18h do 20.30h, članovi Komisije za odbrane po 

službenoj dužnosti Ogranka advokata Novi Sad, advokati u Novom Sadu Mihajlo Korać, zamenik 

predsednika komisije, i Desimir Karamatraković, član komisije,  

 

prisustvovali su sednici UO AKS, na kojoj se, između ostalog, raspravljalo o uvođenju kol centra 

za branioce po službenoj dužnosti. 

 

Članovima Upravnog odbora temu je izložio i obrazložio član Upravnog odbora Jugoslav Tintor, 

advokat u Beogradu, koji je prvo predložio da se upravni odbor glasanjem izjasni o potrebi 

ustanovljavanja kol centra za branioce po službenoj dužnosti, imajući u vidu da se o ovoj potrebi 

i prethodni saziv UO AKS pozitivno izjasnio, te da je potrebno da to učini i novi saziv UO. 

 

Nakon što se i sadšnji saziv UO AKS jednoglasno izjasnio o potrebi ustanovljavanja kol centra za 

branioce po službenoj dužnosti, Jugoslav Tintor, advokat u Beogradu, upoznao je članove sa 

programom kol centra. 

 

U svom izlaganju, Jugoslav Tintor je upoznao članove UO: 



 

- da je rad na programu kol centra nakon određenog prekida nastavljen u saradnji sa OEBS-om i 

Gospodinom Žarkom Markovićem koji ispred ove organizacije radi na tom projektu, 

- da će OEBS snositi troškove izrade softvera, a da će AKS snosti troškove njegovog održavanja, 

- da bi softver trebalo da bude izrađen do kraja 2017. godine, a da bi sa njegovom primenom, 

nakon određenog vremena implemetacije i prilagođavanja svih korisnika, trebalo početi u toku 

2018. godine, 

- da se radi na dobijanju saglasnosti za njegovu primenu od najviših sudskih, tužilačkih i 

policijskih instanci, koji bi potom, obavezujućim uputstvima svojim nižim instancama naložili 

primenu istog,  

- da je rad sofvera transparentan, odnosno da će svako zainteresovan u kratkom roku moći da 

dobije podatke o angažovanim braniocima po službenoj dužnosti, 

- da će se kroz softver implementirati i princip delotvorne odbrane, sa kriterijumima koji će biti 

postavljeni tako da budu ispunjivi od strane velike većine advokata - branilaca (npr. advokati 

koji su već branili u krivičnim postupcima dostaviće određen broj brojeva predmeta u kojima su 

branili, dok će mladi advokati, sa manjim iskustvom ili bez iskustva, biti u obavezi da prilikom 

uvođenja u spisak, "odslušaju" svojevrsnu obuku za odbrane u krivičnim postupcima, u 

određenom broju časova u toku jedne godine, otprilike 10-tak.) 

- da ostaje samo da se odluči u tehničkom smislu, da li će postojati jedan kol centar na nivou 

cele Srbije, ili će pak, na teritoriji Republike biti više kol centara, što ne utiče na potrebu da se 

postavljenje branilaca po službenoj dužnosti uredi na jedinstven i transparentan način na celoj 

teritoriji Republike. 

 

Član UO AKS Zora Dobričanin, advokat u Beogradu, predložila je da imenovnanje branilaca po 

službenoj dužnosti pred tzv. specijalnim sudom u Beogradu, važi za sve branioce po službenoj 

dužnosti, a ne kako je dosadašnja praksa bila da se za branioce po službenoj dužnosti 

postavljaju isključivo advokati sa teritorije Beograda, što je naišlo na odobravanje svih članova 

UO AKS. 

 

Pristupelim članovima Komisije za odbrane po službenoj dužnosti Ogranka advokata Novi Sad, 

omogućeno je aktivno učešće na održanoj sednici UO AKS, i oni su dali punu podršku 

implementaciji kol centra, i istovremeno predložili ( kolega Desimir Karamatraković ) da 

navedeni softver obuhvati i call centre, odnosno brojeve telefona i za imenovanje privremenih 

zastupnika u parničnim, vanparničnim i poreskim postupcima, što je kao predlog naišlo na 

odobravanje svih članova UO AKS. 

 

Sledom iznetog,  

 



Komisija za odbrane po službenoj dužnosti Ogranka advokata Novog Sada, jednoglasno 

predlaže, da Ogranak zastane sa sprovođenjem Predloga programa stalnih dežurstava 

advokata-branilaca po službenoj dužnosti,  

 

a da istovremeno, radi sprečavanja daljih zloupotreba, do početka primena call centra, od svih 

sudova, tužilaštava i policije, periodično, na svaka tri meseca, traži izveštaje o postavljenju 

branilaca po službenoj dužnosti, te od finansijskih službi ovih organa, takođe periodično 

potražuje i izveštaje o primljenim fakturama, odnosno, zahtevima za naknadu nužnih troškova 

branilaca po službenoj dužnosti. Ovaj predlog se odnosi I na postavljene punomoćnike po sl. 

dužnosti u parničnim I vanparničnim predmetima kao I u poreskim postupcima 

 

U Novom Sadu, 03.11.2017. god.  S kolegijalnim poštovanjem, 

      adv. Miloš Bugarski, predsednik Komisije, 

      adv. Mihailo Korać, zamenik predsednika Komisije, 

      adv. Aleksandar Deljanin i 

      adv. Desimir Karamatraković, članovi Komisije.                 


